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UDALBATZA OSOAK 2020KO EKAINAREN 
25EAN EGINIKO 9/20 ZENBAKIKO OHIKO 
ANTOLAKETA BILKURAKO AKTA. 

 ACTA DE LA SESION ORDINARIA Nº 9/20 DEL 
PLENO DE LA CORPORACION MUNICIPAL 
CELEBRADA CON FECHA 25 DE JUNIO DE 
2020. 
 

BERTARATUAK  ASISTENTES 
 
ALKATEA 

  
ALCALDESA 

 MAITE ETXEBARRIA AZPIOLEA AND. (EAJ-PNV) 
 

  Dª MAITE ETXEBARRIA AZPIOLEA. (EAJ-PNV) 

ZINEGOTZIAK  CONCEJALES 
 JON CUESTA ESCAMILLA JN. (EAJ-PNV)  
 ARGIÑE DE LA CRUZ ORTUZAR AND (EAJ-PNV)  
 EDU MENA SANTAMARÍA JN. (EAJ-PNV)  
 IRATXE ETXEANDIA PEREZ AND. (EAJ-PNV)  
 IÑAKI URRUTIA DEL CURA JN. (EAJ-PNV)   
 MAITANA MARTINEZ GOIRI AND (PSE-EE(PSOE))  
 ROBERTO GALINDEZ DEL RIO JN. (PSE-

EE(PSOE))  
 GENTZANE CARRIÓN GÓMEZ AND. (EH-BILDU) 
 BORJA ALLENDE GONZALEZ AND. (EH-BILDU) 
 KOLDO SILVA URCELAY JN. (INDAZ). 
 MAITE GONZALEZ LEZCANO AND. (INDAZ). 
 XAVIER LEDESMA LÓPEZ JN. (ELKARREKIN-

PODEMOS) 
 

  D. JON CUESTA ESCAMILLA (EAJ-PNV) 
 Dª. ARGIÑE DE LA CRUZ ORTUZAR. (EAJ-PNV) 
 D. EDU MENA SANTAMARÍA (EAJ-PNV) 
 Dª. IRATXE ETXEANDIA PÉREZ (EAJ-PNV) 
 D. IÑAKI URRUTIA DEL CURA (EAJ-PNV) 
 Dª. MAITANA MARTINEZ GOIRI (PSE-EE(PSOE))  
 D. ROBERTO GALINDEZ DEL RIO (PSE-

EE(PSOE))  
 Dª. GENTZANE CARRIÓN GÓMEZ (EH-BILDU) 
 D. BORJA ALLENDE GONZALEZ. (EH-BILDU) 
 D. KOLDO SILVA URCELAY (INDAZ) 
 Dª MAITE GONZALEZ LEZCANO (INDAZ) 
 D XAVIER LEDESMA LÓPEZ  (ELKARREKIN -

PODEMOS)  

IDAZKARI NAGUSIA  SECRETARIA GENERAL  
 PAULA COSTAS ROMERO AND.  • Dª. PAULA COSTAS ROMERO. 
 

Akta hau osoko bilkuraren grabazioarekin osatzen 
da. URL honen bidez eskura daiteke grabazioa: 

 
 
https://bideoaktak.eus/es/kanal/abanto-

zierbena 
 

  
La presente Acta se completa con la grabación 

del Pleno a la que se puede acceder a través de la 
siguiente URL: 

 
https://bideoaktak.eus/es/kanal/abanto-

zierbena 
 

Abanto Zierbenan, udaletxeko batzorde-aretoan, 
bi mila eta hogeiko ekainaren hogeita bostean, 
bederatziak direnean, Udalbatza Osoa bildu da, 
lehenengo deialdian, ohiko bilera egiteko. Maite 
Etxebarria Azpiolea alkatea izan da bilerako burua eta 
aurretik aipatutako zinegotziek hartu dute parte. 

 En Abanto y Ciérvana, en el Salón de Sesiones 
de la Casa Consistorial, siendo las nueve horas del 
día veinticinco de junio de dos mil veinte, se reúne 
en primera convocatoria y al objeto de celebrar 
sesión ordinaria, el Pleno Municipal, presidido por 
la Sra. Alcaldesa Dª Maite Etxebarria Azpiolea y con 
la asistencia de los/as concejales/as anteriormente 
mencionados/as. 

 
Idazkari nagusi Paula Costas Romero andreak 

fede eman du. 
 Da fe la Sra. Secretaria General, doña Paula 

Costas Romero. 
 

Udal kontu-hartzaile Cristina Olano Martín andrea 
ere bertan izan da. 

  
Asiste también la Interventora Municipal, doña 

Cristina Olano Martín. 
 

Alkate andreak bilera hasi du, eta, aztergaien 
zerrendako puntuak jorratu aurretik, Udalbatzak 

  
La Sra. Alcaldesa declara abierta la sesión y, 

antes de proceder a tratar los puntos del orden del 
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minutuko isilunea egin du COVID-19aren biktimen 
omenez eta euren familiei elkartasuna adierazteko. 

día, la Corporación guarda un minuto de silencio 
por las victimas del Covid-19 y en solidaridad con 
sus familiares. 

 
Ondoren, alkateak bertaratuei jakinarazi die saio 

hau grabatu egingo dela soinu-formatuan ez ezik 
ikus-entzunezkoan ere, ondoren Internet bidez 
zabaltzeko. Horrela, bertan parte hartzeak berekin 
ekarriko du irudi eta ahotsa grabatzeko eta 
zabaltzeko baimen inplizitua. Halaber, Udalbatzako 
kideei adierazi die garrantzitsua dela euren parte-
hartzeetan datu pertsonalik ez ematea, baldin eta 
behar-beharrezkoa ez bada, Datuen Babeserako 
Euskal Agentziak gomendatzen duenaren arabera. 

  
A continuación, la Sra. Alcaldesa informa al 

público asistente de que esta sesión será grabada 
en formato no solo sonoro sino audiovisual, para su 
posterior difusión a través de Internet, de tal forma 
que, la participación en la misma, implicará su 
consentimiento implícito para la grabación y 
difusión de la imagen y de la voz. Igualmente, 
advierte a los y las miembros del Pleno de la 
importancia de no incluir datos de carácter 
personal en sus intervenciones, salvo que sea 
estrictamente necesario, tal y como recomiendo la 
Agencia Vasca de Protección de Datos. 

 
Jarraian, aztergaien zerrenda jorratzeari ekin diote.  Seguidamente, se pasa a tratar los asuntos 

incluidos en el siguiente: 
 

AZTERGAIEN ZERRENDA: 
 

  
ORDEN DEL DÍA: 

 
EBAZPENAK. 

 
 PARTE RESOLUTIVA. 

 
1. ONESTEA, BIDEZKOA BADA, 2020ko 

MAIATZAREN 27ko 7/20 ZENBAKIKO OHIKO 
OSOKO BILKURAKO AKTA. 

 

 1. APROBACIÓN, SI PROCEDE, DEL ACTA DE 
LA SESIÓN ORDINARIA Nº 7/20 DEL PLENO 
DE FECHA 28 DE MAYO DE 2020. 

Bozkatu egin dute 2020ko maiatzaren 28ko 7/20 
zenbakiko ohiko bileraren aktaren zirriborroa eta aho 
batez onetsi dute bere horretan.  

 

 Sometido a votación el borrador de acta 
correspondiente a la sesión ordinaria nº 7/20 de 28 
de mayo de 2020, queda aprobada por unanimidad, 
en sus propios términos. 

 
2. ONESTEA, BIDEZKOA BADA, 2020ko 

EKAINAREN 13ko 8/20 ZENBAKIKO EZOHIKO 
OSOKO BILKURAKO AKTA. 

 

 2. APROBACIÓN, SI PROCEDE, DEL ACTA DE 
LA SESIÓN EXTRAORDINARIA Nº 8/20 DEL 
PLENO DE FECHA 13 DE JUNIO DE 2020. 

Bozkatu egin dute 2020ko ekainaren 28ko 7/20 
zenbakiko ohiko bileraren aktaren zirriborroa eta aho 
batez onetsi dute bere horretan. 

 Sometido a votación el borrador de acta 
correspondiente a la sesión extraordinaria nº 8/20 
de 13 de junio de 2020, queda aprobada por 
unanimidad, en sus propios términos. 

 
3. HASIERA BATEAN ONESTEA, BIDEZKOA 

BADA, ABANTO ZIERBENAKO UDALAREN 
JABETZAKO MENDIETAKO LARREEN 
APROBETXAMENDUA ARAUTZEN DUEN 
UDAL-ORDENANTZAREN ALDAKETA. 

 3. APROBACIÓN INICIAL, SI PROCEDE, DE LA 
MODIFICACIÓN DE LA ORDENANZA 
MUNICIPAL REGULADORA DEL 
APROVECHAMIENTO DE PASTOS EN EL 
MONTE PROPIEDAD DEL AYUNTAMIENTO 
DE ABANTO ZIERBENA. 

 
Alkate andreak Antolakuntza Informazio Batzordeak 

2020ko ekainaren 18an emandako aldeko irizpena 
irakurri du. 

 La Sra. Secretaria da lectura al dictamen 
favorable emitido por la Comisión Informativa de 
Organización, en sesión celebrada el día 18 de 
junio de 2020. 

 
Jarraian, alkate andreak udal-taldeek hitz egiteko 

txanda ireki du. 
 A continuación, la Sra. Alcaldesa abre el turno de 

intervenciones de los diferentes grupos 
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municipales. 
 

EAJ-PNV udal-taldeko bozeramaile Arguiñe de la 
Cruz Ortuzarrek proposamenaren edukia azaldu du 
eta adierazi du BFAko Nekazaritza Sailak urtero 
eskatzen diola Udalari igor dezala otsailaren 1a baino 
lehen larre libreen esleipendun diren herritarren 
zerrenda; baina, ordenantzak eskaerak aurkezteko 
aurreikusten duen epea urtarrilean denez, ezinezkoa 
da Foru Aldundiak ezarritako epe hori betetzeko 
behar besteko aurrerapenarekin izapidetzea. 
Horregatik, Bulego Teknikoak proposatzen du 
eskaerak aurkezteko epea aurreko urteko azarora 
aurreratzea; horretarako, ordenantza aldatu behar da 
puntu honetan, izapideak errazteko eta BFAk 
ezarritako epea betetzeko. Amaitzeko esan du bete 
taldeak positiboki baloratzen duela proposamena, 
abeltzainarentzako larreen kudeaketa hobetzen 
duelako; izan ere, urte osoan ez da larreetan egoteko 
denborarik galduko prozesua urteko lehen 
hilabeteetan ebazten den bitartean. 

 La portavoz del grupo municipal EAJ-PNV, 
Arguiñe de la Cruz Ortuzar, expone el contenido de 
la propuesta, indicando que todos los años desde 
el departamento de Agricultura de la DFB se pide 
al Ayuntamiento que remita la relación de vecinos 
adjudicatarios de pastos libres, antes del 1 de 
febrero, si bien, como el plazo que prevé la 
Ordenanza para la presentación de solicitudes es el 
mes de enero, resulta imposible tramitarlas con la 
suficiente antelación para poder cumplir el plazo 
fijado por la Diputación. Por eso, desde Oficina 
Técnica se propone adelantar el período de 
presentación de solicitudes al mes de noviembre 
del año anterior, modificando la Ordenanza en este 
punto, con la finalidad de facilitar la tramitación y 
cumplir el plazo que marca la DFB. Finaliza 
diciendo que su grupo valora positivamente la 
propuesta porque supone una mejora en la gestión 
de los pastos para el propio ganadero, ya que, 
durante todo el año no perderá tiempo de 
permanencia en los pastos mientras se resuelve el 
proceso durante los primeros meses del año. 

 
Parte-hartze gehiago izan ez denez, gaia bozkatu 

dute eta honako hau izan da emaitza: 
 No habiendo más intervenciones, se somete el 

asunto a votación ordinaria, con el siguiente 
resultado: 

• ALDEKO BOTOAK: 8 (EAJ-PNVk: 6; PSE-EEk: 2)    • VOTOS A FAVOR: 8 (EAJ-PNV: 6; PSE-EE: 2) 
• KONTRAKO BOTOAK: 0    • VOTOS EN CONTRA: 0 
• ABSTENTZIOAK: 5 (EH-BILDUk: 2; INDAZek: 2 eta 

ELKARREKIN PODEMOSek: 1) 
  • ABSTENCIONES: 5 (EH-BILDU: 2; INDAZ: 2 y 

ELKARREKIN PODEMOS:1) 

 
Beraz, onartutzat ematen da honako erabaki hau:  

 
En consecuencia, el Pleno de la Corporación, 

por mayoría absoluta, ACUERDA: 
 

LEHENENGOA.- Hasieran onestea Abanto 
Zierbenako Udalaren jabetzako mendian larreen 
aprobetxamendua arautzen duen udal-ordenantzaren 
6. artikulua aldatzea. Honela dio: 

“Aprobetxamendua eskatzen duten 
interesdunek urte bakoitzeko azaroan aurkeztu 
beharko dute eskabidea. Horrela, hurrengo 
ekitaldian erabili ahal izango dituzte libre dauden 
larreak. Era berean, ez dira onartuko epe horren 
barruan aurkeztu ez diren eskabideak, Alkatetzak 
epe hori ebazpen bidez luzatzen duenean izan 
ezik. Larreak aprobetxatzeko baimenek 
urtebeteko iraupena izango dute, urtarriletik 
abendura, baldintzetan epe laburragoa adierazten 
den kasuetan izan ezik. Halaber, ezin izango dira, 

 PRIMERO: Aprobar inicialmente la modificación del 
art. 6 de la Ordenanza municipal reguladora del 
aprovechamiento de pastos en Monte propiedad 
del Ayuntamiento de Abanto Zierbena, con la 
redacción que a continuación se recoge: 

"Los escritos de los interesados solicitando el 
aprovechamiento habrán de presentarse 
durante el mes de noviembre de cada año para 
poder acceder a los pastos libres durante el 
siguiente ejercicio, no admitiéndose solicitudes 
presentadas fuera de este plazo, salvo que el 
mismo sea ampliado por resolución expresa de 
la Alcaldía en tal sentido. Las autorizaciones de 
aprovechamiento de los pastos tendrán validez 
hasta la finalización del año para el que sean 



inola ere, hurrengo urteetara luzatu.  

 

 

Aurreko puntuan aipatutako epea iraganda, 
aurkeztutako eskaerak aztertuko dira eta Udalbatzak 
ebatziko ditu Ordenantza honen jarraian datorren 
artikuluan xedatutako printzipioen eta irizpideen 
arabera. Udalak larreak erabiltzeko emandako 
baimenak, edozein kasutan ere, besterenezinak 
izango dira; behin esleipendun batek 
aprobetxamendu epea hasita, baimen berriak soilik 
esleituko dira ezohiko arrazoiengatik, eta Udalbatzak 
ontzat ematen badu behar bezala arrazoitutako 
eskaeraren bat”. 

concedidas, salvo que en las mismas se 
establezca un periodo inferior, no siendo en 
ningún caso prorrogables para ejercicios 
ulteriores.  

Una vez finalizado el plazo indicado en el punto 
precedente, las solicitudes presentadas serán 
objeto de estudio y la corporación resolverá 
sobre las mismas, de acuerdo con los criterios 
y principios establecidos en el artículo 
siguiente de la presente Ordenanza. Las 
Autorizaciones concedidas por el Ayuntamiento 
para el uso de pastizal son, en todo caso, 
intransferibles, una vez iniciado el periodo de 
aprovechamiento de los pastos por los 
beneficiarios de la autorización, sólo se 
concederán nuevas autorizaciones por razones 
excepcionales libremente apreciadas por la 
corporación en resolución motivada al 
respecto.” 

 
BIGARRENA.- Hasieran onesteko erabaki hau BAOn 
eta iragarki-taulan argitaratzea, hogeita hamar (30) 
eguneko epean, jendaurrean ikusgai jartzeko eta 
alegazioak aurkezteko. Epe horretan, inolako 
erreklamazio edo iradokizunik aurkeztu ezean, ordura 
arte behin-behinekoa zen erabakia behin betiko 
onetsitzat joko da. 

  SEGUNDO: Publicar en el BOB y tablón de 
anuncios el presente acuerdo de aprobación inicial, 
por un plazo de treinta (30) días a los efectos de 
información pública y alegaciones, en el caso de 
que no se hubiera presentado ninguna reclamación 
o sugerencia se entenderá definitivamente 
adoptado el acuerdo hasta entonces provisional. 

 
GOBERNU-ORGANOEN KONTROLA. 
 

 PARTE DE CONTROL DE LOS ÓRGANOS DE 
GOBIERNO. 

 
4. ALKATETZAREN DEKRETUEN BERRI 

EMATEA 2020/05/23tik 2020/06/19ra. 
 

 4. DACIÓN DE CUENTA DE LOS DECRETOS 
DE ALCALDÍA DESDE 23/05/2020 HASTA 
19/06/2020. 

 
Udalbatzako kideek epigrafean adierazitako 

Alkatetza Dekretuen berri izan zuten; dekretu horiek 
2020ko maiatzaren 25eko 591. zenbakitik 2020ko 
ekainaren 18ko 699. zenbakira bitartekoak dira. 

 Los miembros de la Corporación quedaron 
enterados de los Decretos de Alcaldía reseñados 
en el epígrafe, que van del nº 591 de 25 de mayo 
de 2020 hasta el nº 699 de 18 de junio de 2020.  

 
5. 2020ko EKAINAREN 16ko 681. ZENBAKIKO 

DEKRETUAREN KONTU EMATEA (2019 
EKITALDIKO AURREKONTU OROKORRAREN 
LIKIDAZIOA ONARTZEARI BURUZKOA). 

 

 5. DACIÓN DE CUENTA DEL DECRETO Nº 681, 
DE 16 DE JUNIO DE 2020, DE APROBACIÓN 
DE LA LIQUIDACIÓN DEL PRESUPUESTO 
GENERAL DEL EJECICIO 2019. 
 

Udalbatzako kideek 2020ko ekainaren 16ko 681 
zenbakiko Alkatetza Dekretuen berri izan zuten; 
dekretua 2019 ekitaldiko Aurrekontu Orokorraren 
likidazioa onesteari buruzkoa zen. 

 Los miembros de la Corporación quedaron 
enterados del Decreto de Alcaldía nº 681, de 16 de 
junio de 2020, relativo a aprobación de la 
liquidación del Presupuesto General del ejercicio 
2019. 

 
6. EAJ-PNV ETA PSE-EE (PSOE) UDAL-

TALDEEN MOZIOA, SEXU-ASKAPENAREN 
NAZIOARTEKO EGUNA DELA ETA. 

 6. MOCIÓN DE LOS GRUPOS MUNICIPALES 
EAJ-PNV Y PSE-EE (PSOE) CON MOTIVO 
DE LA CELEBRACIÓN DEL DIA 
INTERNACIONAL DE LA LIBERACIÓN 
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SEXUAL. 
 

Alkate andreak EAJ-PNV eta PSE-EE (PSOE) udal-
taldeek, sexu-askapenaren nazioarteko eguna dela 
eta, aurkeztutako mozioaren berri eman du. 

 Por parte de la Sra. Alcaldesa se da cuenta de la 
moción presentada por los grupos municipales 
EAJ-PNV y PSE-EE (PSOE) con motivo de la 
celebración del día internacional de la liberación 
sexual. 

 
EAJ-PNV udal-taldeko bozeramaile Arguiñe de la 

Cruz Ortuzar andreak mozioaren testua irakurri du. 
Honela dio hitzez hitz: 

 Dña. Arguiñe de la Cruz, portavoz del grupo 
municipal EAJ-PNV, procede a dar lectura al texto 
de la moción, cuyo tenor literal es el siguiente: 

 
“BERDINDU!-REN KOMUNIKATUA, SEXU-

ASKAPENAREN NAZIOARTEKO EGUNEAN 
 “COMUNICADO DE BERDINDU I CON MOTIVO 

DE LA CELEBRACIÓN DEL DÍA INTERNACIONAL 
DE LA LIBERACIÓN SEXUAL 

 
LGTBI kolektiboa berriro biltzen da ekainaren 

28an, aurten ere, euskal gizartearen aurrean 
eskubideak eta bizikidetza aniztasunaren 
ikuspegitik aldarrikatzeko. 1969ko ekainaren 28an 
(iaz 50. urteurrena ospatu genuen), Stonewalleko 
errebolta gertatu zen New Yorken, eta harrezkero 
data hori da urtero gure aldarrikapenak eta 
lorpenak agerian jartzeko eguna; baina, oraindik 
lortu gabe dugun guztia agerian jartzeko eguna ere 
izan behar du ezinbestean. 

 El colectivo LGTBI vuelve a reunirse este 28 
de junio, un año más, para reivindicar ante la 
sociedad vasca los derechos y la convivencia 
desde la diversidad. Desde que 28 de junio de 
1969 - celebrábamos el año pasado el 50 
aniversario - ocurriera la revuelta de Stonewall 
en Nueva York, esta fecha se ha convertido en 
aquella en la que, cada año, nuestras 
reivindicaciones y logros son más visibles; 
ineludiblemente debe ser también la fecha en la 
ponemos de relieve todo aquello que aún nos 
queda por conseguir. 

 
Berdindu zerbitzu publikoak, Eusko 

Jaurlaritzaren LGTBI kolektiboarentzako 
Informazio eta Laguntza Zerbitzuak, eskerrak 
eman nahi dizkie sexu-askapenaren borrokaren 
alde bizitza eman eta ahaleginak egin dituzten 
pertsona guztiei, eta, gaur egun, gizartea 
sentsibilizatzeko, kontzientziatzeko eta eraldatzeko 
lana antolatzen eta gauzatzen jarraitzen dutenei. 
Era berean, hemen eta gure mugetatik kanpo isilik 
jarraitzen duten pertsona guztiak aitortu eta 
ahaldundu nahi ditu. Eta oso bereziki 2020. urte 
honetan, hain ohikoa ez den egoera bizitzen ari 
garen honetan. 

 El servicio público Berdindu, de Información y 
Asistencia al colectivo LGTBI del Gobierno 
Vasco, desea agradecer a todas las personas 
que han entregado su vida y esfuerzos a favor 
de la lucha por la liberación sexual, y que a día 
de hoy siguen organizándose y llevando a cabo 
una labor de sensibilización, concienciación y 
transformación social. Quiere también reconocer 
y empoderar a todas las personas que resisten 
en silencio aquí y más allá de nuestras fronteras. 
Y quiere hacerlo muy especialmente este 2020 
en que nos toca vivir una situación tan fuera de 
lo común. 

 
Mundu guztian zehar etxeetako itxialdi 

orokorrera behartu gaituen pandemiak, 
kolektiboko pertsona asko erabateko 
babesgabetasunera eta ikusezintasunera eraman 
ditu. Eman diren egoera askoren artean, arreta 
jarri nahi dugu beren bizikidetza-ingurunean berriro 
ere ezkutuan egon behar izan duten pertsona 
guztiengan, bai eta hurbileko pertsonen zainketen 
zama beren gain hartzen dutenengan; izan ere, 
hori dela eta, aldi honetan bakardadea eta 

 La pandemia que nos ha obligado al encierro 
generalizado en todo el mundo, ha llevado a 
muchas personas del colectivo al más absoluto 
desamparo e invisibilidad. Entre muchas de las 
situaciones que se han dado, nos gustaría poner el 
foco en todas aquellas personas que se han visto 
en la obligación de rearmarizarse en su propio 
entorno convivencial. Así como en todas aquellas 
numerosísimas personas LGTBI que asumen la 
carga de los cuidados de sus personas cercanas y 



urruntasuna jasan dute bereziki. que, por ello, en este periodo han sufrido muy 
especialmente la soledad y el distanciamiento. 

 
Berdindu!-n argi dugu ezin zaiola adi egoteari 

utzi. Azken urteotan, agerikoa da ideologia faxistak 
defendatzen dituzten taldeak itzuli direla eta foro 
publiko jakin batzuetan ere saiakerak egiten direla 
LGTBI kolektiboaren eskubideak eta pertsona 
guztien berdintasuna zalantzan jartzeko. 

 En Berdindu! tenemos claro que no se puede 
bajar la guardia. Durante los últimos años es 
patente el retorno de grupos que defienden 
ideologías fascistas y los Intentos que se llevan 
a cabo, incluso desde determinados foros 
públicos, de poner sobre la mesa la semilla de la 
duda sobre los derechos del colectivo LGTBI, así 
como sobre la igualdad de todas las personas. 

 
Horregatik uste dugu berebiziko garrantzia 

dutela LGTBI pertsonen bizitza eta eskubideak 
babesten dituzten lege-arau berrituek. Oso 
garrantzitsua da, halaber, egiaztatutako eta 
kuantifikatutako datuekin LGTBI kolektiboaren 
egungo errealitatea ezagutzea, hiri-zurrumurru eta 
-kondairez haratago. 

 Es por ello que consideramos de vital 
importancia la existencia de normas legales 
renovadas, que protejan las vidas y los derechos 
de las personas LGTBI. Es también de vital 
importancia conocer, más allá de los rumores y 
las leyendas urbanas, con datos constatados y 
cuantificados, la realidad en la que vive 
actualmente el colectivo LGTBI. 

 
Ikusgaitasun lesbiko, trans eta bi-en egunek, 

trans despatologizazioaren aurkakoek, 
LGTBIfobiaren kontrakoek... bat egiten dute gaur, 
bakoitzak bere erara, askotarikoak izatearen eta 
desiratzearen harrotasunaren aldarrikapenean. 

 Los días de la visibilidad lésbica, trans, bi, 
contra la despatologízación trans, en contra de la 
LGTBlfobia... se fusionan hoy en la reivindicación 
del orgullo de ser y desear, cada cual, a su 
manera, todos y todas diversas. 

 
Horregatik guztiagatik, Berdindu! elkartekook 

pertsona guztiak animatzen ditugu egun hau 
aprobetxatu dezaten sexu-askapenaren alde 
lortzen ari garen aurrerapauso guztiak ospatzeko. 

 Es por todo esto que, desde Berdindu, 
animamos a todas las personas a aprovechar 
este día para celebrar todos los avances que 
vamos consiguiendo por la liberación sexual. 

 
COVID-19aren urtean, LGTBI kolektiboarentzat 

oso konplexua da kalera irtetea errealitatea 
ikusarazi eta aldarrikatzera. Gainera, gure ustez, 
arduragabekeria litzateke herritarrei kalean bilera 
masiboak egitera deitzea. Baina, krisietatik 
aukerak atera behar dira, eta, horregatik, ez da 
galdu behar aldi honek gure gizartea eraldatzeko 
eman digun hausnarketarako aukera; eta hori 
egiteko, ezabatu egin behar dugu bereizten 
gaituen guztia kenduz eta indartu egin behar 
ditugu LGTBI kolektiboko pertsonei eta pertsona 
orori izateko eta adierazteko askatasuna eman 
behar dieten bizikidetza-arauak. 

 En el año de COVID-19, es sumamente 
complejo para el colectivo LGTBI salir a la calle a 
visibilizar y reivindicar su realidad. Creemos 
además que sería irresponsable llamar a la 
población a reuniones masivas en la calle. Pero 
de las crisis deben salir las oportunidades, y, por 
ello, no debemos perder la oportunidad para la 
reflexión, que este periodo nos ha dado, para 
transformar nuestra sociedad, y a hacerlo 
eliminando todo aquello que nos separa y 
reforzando las normas de convivencia que deben 
dotar a las personas del colectivo LGTBI y a 
todas las personas de libertad de ser y expresar. 

 
Herritarrei eskatzen diegu, beraz, bat egin 

dezatela sentsibilizazio- eta aldarrikapen-ekitaldi 
guztiekin, foro publikoen, komunikabideen eta 
sare sozialen bidez ikusaraz dezatela gaur 
aniztasunaren aldeko borroka-eguna dela, eta 
balkoietan eta leihoetan bandera zintzilika 
dezatela”. 

 Pedimos a la población, pues, que se sume a 
todos los actos de sensibilización y 
reivindicación que, desde los foros públicos, 
medios de comunicación y redes sociales, hagan 
visible que hoy es un día de lucha por la 
diversidad y que cuelgue en sus balcones y 
ventanas una bandera.” 
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Jarraian, Udalbatzako kideetako batzuk hitz 
egin dute. 

 A continuación, se producen diferentes 
intervenciones por parte de distintos miembros 
de la Corporación. 

 
Parte-hartzeak amaituta, Udalbatzako 13 kideek 

(EAJ-PNV: 6; PSE-EE/PSOE: 2; EH-BILDU: 2; 
INDAZ: 2 eta ELKARREKIN-PODEMOS: 1) aho 
batez onetsi dute artesian transkribatutako 
mozioa. 

 Finalizadas las intervenciones, el Pleno, por 
unanimidad de sus 13 miembros (EAJ-PNV: 6; 
PSE-EE/PSOE: 2; EH-BILDU: 2; INDAZ: 2 y 
ELKARREKIN-PODEMOS: 1), acuerda aprobar la 
moción anteriormente transcrita, en todos sus 
términos. 

 
7. GALDE-ESKEAK. 

 
 7. RUEGOS Y PREGUNTAS. 

Eskaeren eta galderen txanda ireki da.  Abierto el turno de ruego y preguntas se 
formularon las siguientes: 

 
- INDAZ taldeko bozeramaile Koldo Silva 

zinegotziak hartu du hitza eta galdetu du ea Udalak 
ba ote dakien Eusko Jaurlaritzak ez duela 
dirulaguntzarik emango ingurumeneko 
boluntariotzako proiektuetarako 2020-2021 aldian. 
Adierazi du dirulaguntza hori gabe oso zaila izango 
dela "Kima Berdea" udalerri honetako ingurumeneko 
boluntariotza sareak bere lanarekin jarraitu ahal 
izatea, urtebetez desaktibatuko baita. Horregatik, 
beharrezkotzat jotzen du Udala saiatzea Eusko 
Jaurlaritzak bere jarrera berrazter dezan, edo, 
bestela, Udalak laguntza ekonomiko bat ematea 
boluntariotza-sare horri 2020-2021 aldian. 

 - Toma la palabra el Concejal don Koldo Silva, 
Portavoz de INDAZ, para preguntar si el 
Ayuntamiento está al tanto de que el Gobierno 
Vasco no va a conceder subvenciones para 
proyectos de voluntariado medio ambiental, 
durante el período 2020-2021. Afirma que sin esa 
subvención será muy difícil que la red de 
voluntariado ambiental de este municipio, «Kima 
Berdea», pueda continuar con su labor, ya que se 
desactivará durante un año, por eso, ve necesario 
que el Ayuntamiento intente que el Gobierno 
Vasco reconsidere su postura y, si no, que por 
parte del Ayuntamiento se conceda una ayuda 
económica, durante el periodo 2020-2021, a esta 
red de voluntariado. 

INDAZeko bozeramaileak adierazi du azken 
asteotan Bizkaiko Foru Aldundia bidegabeki jokatzen 
ari dela udalerriko eta inguruko udalerrietako 
abeltzainekin, udalerriko larre libreak erabiltzeagatik, 
eta honako galdera hau egin du:Gobernu taldea 
jarriko al da uneren batean bere herritarren eta 
judizialki aitortuta dagoen eskubide historiko honen 
alde edo isilik jarraitu behar du Bizkaiko Foru 
Aldundiaren botere-gehiegikeria horren aurrean? 

 El Portavoz de INDAZ afirma que en las últimas 
semanas está habiendo un “atropello” por parte de 
la Diputación Foral de Bizkaia hacia los ganaderos 
del municipio y municipios colindantes, por el uso 
de los pastos libres del municipio, y formula la 
siguiente pregunta: “¿En algún momento el equipo 
de gobierno se va a posicionar a favor de sus 
vecinos y de este derecho histórico, que está 
reconocido judicialmente, o si va a seguir callado 
ante este abuso de poder por parte de la 
Diputación Foral de Bizkaia?”. 

Azkenik, jakin nahi du zer egiten ari den Udala Las 
Carrerasetik igarotzen den N-634 errepideko elizatik 
gurbil dagoen zebra-bidean segurtasuna 
areagotzeko. Ea badagoen planik zeharbide osoan 
abiadura murrizteko, eta zein diren Aldundiak 
berrogeialdi honetan hartu dituen edukiera eta 
abiadura neurketa berrien datuak. 

 Por último, desea saber “qué está haciendo el 
Ayuntamiento para aumentar la seguridad vial en el 
paso de cebra cercano a la iglesia de la N-634, a su 
paso por Las Carreras. Si existe algún plan para 
reducir la velocidad en toda la travesía y ¿qué datos 
han arrojado las nuevas mediciones, de aforo y 
velocidad, tomadas por la Diputación durante este 
período de cuarentena?”. 

 
- Jarraian, ELKARREKIN-PODEMOSeko zinegotzi  - A continuación, toma la palabra el concejal de 



Xavier Ledesmak hartu du hitza eta honako galdera 
hau egin du:Zein da seguru Askartza Isusi 
ikastetxearen bide segurua? Zertan dira, 8 
hilabeteren ondoren, espaloiak eta zebra-bideak 
hobetzeko proiektua eta trafikoa baretzeko neurriak? 
Eta, zenbat murriztu da trafikoa findegia A8ko 
irteerarekin lotzen duen BI 3794 errepidearen zorua 
eraberritu ondoren? Halaber, adierazi du Muskizetik 
egiten den igoeran ibilgailu astunentzako muga 40 
tonakoa dela orain, eta, horren ondoren, hau galdetu 
du: "Zergatik ez zen berriro ere 33 Tm jarri 
hondartzako errepideko zorua eraberritu ondoren?”. 
Bestetik, jakin nahi du zein egoeratan dauden El 
Cerroko zuzkidura-etxebizitzak. 

ELKARREKIN-PODEMOS, don Xavier Ledesma, 
para formular las siguientes preguntas: “¿Qué 
camino seguro tiene al Colegio Askartza Isusi?; 
¿Dónde está después de 8 meses el proyecto de 
mejora de aceras y pasos de cebra y las medidas 
calmado de tráfico? y ¿Cuánto se ha reducido el 
tráfico después de la reforma del firme de la 
carretera BI 3794, que une la refinería con la salida 
de la A8? Indica que la limitación para vehículos 
pesados en la subida desde Muskiz es ahora de 40 
Tm., tras lo cual, pregunta: “¿Por qué no volvió a 
33 Tm después de la reforma del firme de la 
carretera de la playa?”. Por otro lado, desea saber 
en qué situación se encuentran los pisos 
dotacionales ubicados en El Cerro.  

 
- EH-BILDUKO zinegotzi Gentzane Carrión 

andreak eskertu egin du Udalbatzaren deialdia 
pantaila digitalen bidez zabaldu izana. 

 

 - La concejala de EH-BILDU, doña Gentzane 
Carrión, agradece que se haya difundido la 
convocatoria del Pleno a través de las pantallas 
digitales. 

 
- Jarraian, alkate andreak hartu du hitza, BILDUk 

aurreko saioan egindako galderak erantzuteko. 
 

 - A continuación, toma la palabra la Sra. 
Alcaldesa para contestar a las preguntas 
formuladas por BILDU en la sesión anterior. 

 
- 2019ko Burdin Jaiaren udal eta probintzia 

mailako ekarpen ekonomikoari buruzko galderari 
dagokionez, esan du badakiela BILDUk adierazitako 
zalantzak Herritarren Informazio Batzordean ere 
planteatu direla, eta arloko zinegotzi ordezkari Edu 
Menak gardentasun osoz erantzun diela. Horrez gain, 
honako hau adierazi du: “Udalaren ekarpenari 
dagokionez, hasieran 40.000 €-ko aldaketa egin zen; 
izan ere, ez genekien zenbatekoa zein zen, ezta 
dirulaguntzarik izango genuen ere. Azkenean, partida 
horri 29.150 € esleitu zitzaizkion. Horregatik, 
azkenean, Udalaren ekarpena txikiagoa izan zen, 
BFAren dirulaguntza gehitu baitzen”.   

 - En relación a la pregunta relativa a la 
aportación económica municipal y provincial a la 
fiesta de la Burdin Jaia 2019; dice que le consta 
que las dudas manifestadas por BILDU han sido 
planteadas también en la Comisión Informativa de 
Ciudadanía y que el concejal delegado del área, 
Edu Mena, les ha respondido “con total 
transparencia”. Añade: “respecto a la aportación 
municipal, inicialmente se hizo una modificación 
de 40.000 €, dado que no se sabía el importe, ni si 
contaríamos con subvenciones. Finalmente, se 
imputaron a esta partida  29.150 € y la aportación 
municipal finalmente fue menor, dado que se 
incorporaba una subvención de la DFV”. 

 
- Bizkaiko Foru Aldundiaren dirulaguntzari buruz, 

honako hau erantzun du: “Bilduk Bizkaiko Batzar 
Nagusietan galdetu zuen ea Burdin Jaiak BFAren 
beraren dirulaguntzarik jaso zuen, eta ezezko 
erantzuna jaso zuen; izan ere, ez zegoen Burdin Jaia 
izeneko eskaerarik”. Horrez gain, honako hau azaldu 
du: “Udalak Burdin Jaiari egozten dion dirulaguntza 
Ingurumen Sailarena da, eta horren izena “Meatze 
Bizkaia kanpo proiektuaren jarduketa osagarriak, 
meatzaldeko Ekoetxea eraikina” da. Dirulaguntza 
hori urtearen amaieran iritsi zen, proiektu berriari 
lotuta, eta Ingurumen Sailari Burdin Jaiaren harira 
egindako meatze-erreprodukzioak diruz laguntzeko 
aukera planteatu zitzaion. Horren bidez, “Ekoetxea 
Meatzaldeko” kanpoko espazioa girotuko da, eta, 

  
- Sobre la subvención de la Diputación Foral de 

Bizkaia, contesta: “Bildu pregunta en las Juntas 
Generales de Bizkaia si la Burdin Jaia había recibido 
alguna subvención de la propia DFB, recibiendo 
una respuesta negativa, puesto que, 
efectivamente, no había ninguna solicitud con la 
denominación Burdin Jaia.”. Añade: “Esto es 
debido a que la subvención que el ayuntamiento 
imputa a la Burdin Jaia es del Depto de Medio 
Ambiente, cuya denominación es «actuaciones 
complementarias proyecto exterior meatze bizkaia, 
edificio ekoetxea de meatzaldea». Esta subvención 
llega a finales del año vinculado al nuevo proyecto 
y se plantea al Dpto. de Medio Ambiente la 
posibilidad de subvencionar las reproducciones 
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aldi berean, Burdin Jaia ospatzeko espazioa izango 
da. Ontzat eman eta aldeko ebazpena eman 
ondoren, dirulaguntza hori Burdin Jaiaren 
aurrekontuan sartu da”. 

mineras realizadas con motivo de la Burdin Jaia y 
que servirán para ambientar el espacio exterior de 
la «Ekoetxea Meatzaldea» y que a su vez es el 
mismo espacio de celebración de la Burdin Jaia. 
Tras su visto bueno y resolución favorable se 
incorpora esta subvención al presupuesto de la 
Burdin Jaia”. 

 
- Enkarturren ekarpenei lotuta, honako hau 

erantzun du: “Enkarturrek Burdin Jaiari egiten 
dizkion ekarpenak ekitaldia antolatzeko eta garatzeko 
materialen eta baliabideen bidez egiten ditu: kartelak, 
kanaletan hedapena, standei laguntza emateko 
langileak, standak berak, merchandaisinga, 
liburuxkak, katalogoak… Horregatik, ez dago inolako 
diru-sarrerarik Enkarturren izenean”. 

 

  
- Sobre las aportaciones de Enkartur, contesta: 

“Las aportaciones que hace Enkartur a la Burdin 
Jaia son a través de materiales y recursos para la 
organización y desarrollo del evento: cartelería, 
difusión canales, personal de apoyo  a los stands, 
los propios stands, merchandaising, folletos, 
catálogos… Por esta razón no aparece ningún 
ingreso a nombre de Enkartur” 

 
EH-Bilduk topaketa birtualei buruz egindako 

galderei lotuta, honako hau jakin nahi du: “Berriro 
aktibatzeko asmorik ba al dago? Noiz? Beste 
komunikazio-kanal birtual batzuk abiarazi dira? 
Zeintzuk?”, , alkate andreak honako hau erantzun 
du: “ez dugu, ez dut maiztasun finkorik zehaztu, ez 
orduan, ez orain. Tresna arina dela uste dugu, 
komunikazio-eredu aldakorrei erantzuten diena, eta, 
horregatik, garai batean indartu genuen bezala, beste 
garai batean zain eduki dugu. Galdera batzuei 
erantzuteko edo ez erantzuteko irizpideak 
neurritasun logikoan oinarritzen dira; izan ere, Udalak 
eta arduradun goren batek eskaintzen duen mezuak 
arduratsua izan behar du, bai datu pertsonalen 
babesari dagokionez, bai beste alderdi batzuei 
dagokienez. Galdera bat egokia ez den gai bati 
buruzkoa denean, hizkera ezegokia erabiltzen denean 
edo gobernu-taldeak irizpide batzuk jarraituz (hala 
nola eraso zuzenak edo nahita egindakoak) hala 
erabakitzen duenean, ez da erantzuten. Beraz, tresna 
digitala den arren, ez da ezberdin ekiten Udal 
honetako gobernu-taldearen komunikazio-estrategia 
globalekin alderatuta. Gaineratu du tresna osagarria 
dela eta herritarrek beste kanal eta espazio batzuk 
dituztela beren mezuak edo eskaerak bideratzeko, 
hala nola beste tresna informatiko batzuk, aurrez 
aurreko bilerak, telefono-deiak edo bitarteko 
telematikoak. Aitortu du komunikazio-estrategia 
aldatu egin dela topaketa birtualei dagokienez, baina 
adierazi du horrek ez duela esan nahi etorkizunean ez 
direla berriro egingo. Azpimarratu behar da 5 
topaketa birtual egon zirela 2017an (132 galdera 
erantzun ziren guztira), eta 4, berriz, 2018an (73 
galdera). Galdera horiez gain, azaldu du erasoak eta 
irainak ere jaso zirela, eta gero eta ugariagoak izan 
zirenez, topaketa birtualak sustatzeko interesik eza 

 En relación a las preguntas formuladas por EH-
Bildu sobre los encuentros virtuales,   
interesando conocer si “¿Hay intención de 
reactivarlos? ¿Cuando? ¿Se han puesto en 
marcha otros canales virtuales de comunicación? 
¿Cuáles?”, la Sra. Alcaldesa contesta: “No 
hemos definido, no he definido, ni entonces ni 
ahora, una frecuencia fija. Consideramos que es 
una herramienta ágil, que responde a los modelos 
de comunicación cambiante y, por ello, al igual que 
lo potenciamos en una época, lo hemos mantenido 
en espera en otra. Los criterios para responder a 
unas preguntas, o no, están basado en una lógica 
moderación…porque el mensaje que se ofrece 
desde el Ayuntamiento  y por parte de un máximo 
responsable debe ser cuidadoso, tanto en la 
protección de datos personales como en otros 
aspectos. Cuando una pregunta hace referencia a 
temas no adecuados, o bien, por lenguaje mal 
sonante o por otros criterios que se deciden desde 
el equipo de gobierno, como ataques directos e 
intencionados, no se procede a responder…No por 
ser una herramienta digital se procede de distinta 
manera a lo que se hace en la estrategia global de 
comunicación del equipo de gobierno de este 
Ayto.”. Añade que se trata de una herramienta 
complementaria y que la ciudadanía dispone de 
otros canales y espacios para encauzar sus 
mensajes, peticiones o demandas, como son otras 
herramientas informáticas, las reuniones 
presenciales, llamadas telefónicas o medios 
telemáticos. Reconoce que la estrategia de 
comunicación ha cambiado respecto de los 
encuentros virtuales, pero afirma que esto no 
quiere decir que en el futuro no se vuelvan a 
celebrar. Destaca que los encuentros virtuales 



areagotu zuten. Amaitzeko, esan du Bilduk 
gobernatzen duen udal bakar batek ere ez duela 
martxan jarri Biscaytik elkarteak doan eskaintzen 
duen zerbitzua. 

 

fueron 5 en 2017, con un total de 132 preguntas 
respondidas, y 4 en el 2018, con  73 preguntas. 
Dice que además de estas preguntas se 
recogieron ataques e insultos que fueron en 
aumento e hicieron crecer el desinterés en 
potenciar los encuentros virtuales. Finaliza su 
intervención diciendo que ningún ayuntamiento 
gobernado por Bildu ha puesto en funcionamiento 
este servicio que se ofrece por Biscaytik de forma 
gratuita. 

 
Kalezaindu tresnari buruzko galderei dagokienez, 

alkate andreak erantzun du teknikarien lan-karga 
kontuan hartu dela eta tresna hori kudeatzeko beste 
modu bat ezartzen ari direla elkarrekin, arintasun 
handiagoa izan dezan. Gaineratu du, hala ere, 
auzotarrek helarazten dituzten gorabeherak beste 
bitarteko batzuen bidez iristen direla, hala nola 
erregistroa, telefono bidezko abisuak edo abisu 
telematikoak edo auzoetako zinegotziarekin izandako 
topaketak, besteak beste. 

 

 En relación a las preguntas relativas a la 
herramienta Kalezaindu, la Alcaldesa contesta 
que se ha tenido en cuenta la carga de trabajo de 
los técnicos y se está estableciendo 
conjuntamente otra manera de gestionar esta 
herramienta, para que tenga mayor agilidad. Añade 
que, no obstante, las incidencias que trasladan los 
vecinos y vecinas llegan por otros medios como el 
registro, los avisos telefónicos o telemáticos o los 
encuentros con el concejal de Barrios, entre otros. 

 
N634 errepideari buruzko galderei lotuta, 

zehazki, Udala elizako zebra-bidean segurtasuna 
areagotzeko zer egiten ari den galderari erantzunez, 
honako hau adierazi du: “Udala semaforo berri bat 
jartzeko kudeaketak egiten ari da. Semaforo hori Las 
Carrerasetik igarotzen den N-634 errepideko eliza 
aurreko zebra-bidean jarriko da. Horretarako, 
udal-aurrekontua erabiliko da. Hala ere, adierazi du 
lehenengo pausoa Aldundiari dagokion baimena 
eskatzea izan zela, foru-errepidea delako eta ez 
udalekoa. Gaineratu du, alarma-egoera adierazi 
ondoren, udal-kudeaketa ia erabat gelditu zela, eta, 
krisialdian, lehentasuna eman zaiola auzotarren 
beharrei erantzuteari. Ahal den unean, jarduera hori 
kudeatzen jarraituko dela adierazi du”. 

 

 Sobre las preguntas relativas a la carretera 
N634, concretamente, en respuesta a la pregunta 
¿Qué está haciendo el ayuntamiento para 
aumentar la seguridad en el paso de cebra de la 
iglesia?, contesta que el Ayuntamiento ha iniciado 
la gestión de la colocación del nuevo semáforo en 
el paso de cebra frente a la iglesia en la N-634 a su 
paso por Las Carreras con presupuesto municipal. 
Dice que lo primero fue solicitar a Diputación su 
autorización correspondiente, por ser carretera 
foral y no municipal. Añade que, tras declararse el 
estado de alarma la gestión municipal quedó 
prácticamente paralizado y que, durante la crisis, 
se ha priorizado la respuesta a las necesidades de 
los vecinos y vecinas. Afirma que en el momento 
que se pueda, se continuará con la gestión de esta 
actuación. 

 
Ba al dago planik zeharbide osoan ibilgailuen 

abiadura murrizteko? galderari erantzuteko, honako 
hau adierazi du: “N-634 errepidearen semaforizazio 
osoan dagoen uhin berdea abiadura murrizteko 
tresna bat da. Neurri gehiago aztertzen ari dira. Hala 
ere, Bizkaiko Foru Aldundiak berrogeialdi honetan 
egindako neurketak ez dira oraindik iritsi; beraz, ezin 
dugu datu gehiagorik eman.” 

 

 Sobre si ¿Existe algún plan para reducción la 
velocidad de los vehículos en toda la travesía?, 
contesta que: “La Onda Verde en toda la 
semaforización de la N-634 es una herramienta 
de reducción de la velocidad. Se están 
estudiando más medidas y las mediciones 
hechas por la Diputación Foral de Bizkaia en esta 
cuarentena actualmente no han llegado, por lo 
cual, no podemos dar más datos.” 

 
Bide ziurren proiektuari dagokionez, alkate 

andreak honako hau erantzun du: “gurasoen 
elkarteekin, zuzendaritza-taldeekin, gurasoen parte-
hartzearekin, inkestekin eta ikasleekin egin da, eta, 
diagnostikoa amaitu ondoren, egungo egoeran, 

 En relación al proyecto de Caminos Seguros, 
la Sra. Alcaldesa contesta que: “se ha elaborado 
con las ampas, equipos directicos, con 
participación de aitas y amatxus, encuestas y el 
propio alumnado y una vez finalizado el 
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ikastetxeak berriro irekitzeko zain gaude, Abanto 
Zierbenako Lehen Hezkuntzako lau ikastetxeetan 
esperientzia pilotua abian jartzeko. Apirilean garatzea 
aurreikusita zegoen, baina alarma-egoeragatik ezin 
izan da egin eta datorren ikasturtearen hasieran 
ekingo zaio berriz, normaltasunean aurrera egiten 
jarraitzen badugu. Bien bitartean, gobernu-taldeak 
aurrera egin zuen Artekale kalea oinezkoentzat 
bihurtzeko azterketa-proiektuan, eta balorazio 
ekonomikoa ia milioi bat eurora hurbildu zen. Une 
hartan, zoritxarrez, ez zen bideragarria, baina Udalak 
ez du baztertzen proiektu hori noizbait garatzea.” 

diagnostico, en la situación actual, estamos a la 
espera de la nueva apertura de los centros 
escolares para poner en marcha la experiencia 
piloto en los cuatro centros educativos de primaria 
de Abanto Zierbena. Decir que estaba previsto 
haberlo desarrollado en el mes de abril y no pudo 
ser por estado de alarma, se retomará al comienzo 
de curso que viene si continuamos avanzando en la 
normalidad. Mientras tanto en el equipo de  
gobierno avanzó en el proyecto de estudio  de la 
peatonalización de la calle Artekale y la valoración 
económica casi se acercaba al millón de euros, no 
siendo viable en ese momento, mucho menos, 
desgraciadamente, en estos momentos pero que 
el Ayto no descarta su desarrollo en algún 
momento.” 

 
BI-3794 errepideari dagokionez, honako hau 

azaldu du: “ez da udal-errepidea, eta, beraz, Udalak 
ez du hura arautzeko eskumenik. Udala ahal den 
erakunde guztiekin koordinatu da, hala nola BFAko 
Errepide Sailarekin, Trafikoarekin, Ertzaintzarekin eta 
Petronorrekin, eremu horretako trafikoa hobetzeko 
neurriak hartzen jarraitzeko. Gaur egun, honako 
hauek egin dira: N-634 errepidearen semaforoa 
(Maria Auxiliadoraren ondoan), Erretiratuen Etxetik 
gertu dagoen oinezkoentzako pasabidean semaforoz 
erregulatutako pasabidea, N-634 trafikoaren 
azterketa zehatza N-634 osoan semaforizazioaren 
uhin berdea egokitzeko, abiadura murrizte aldera, 
etab. Gogoratu behar da Bilduk aipatzen duen 
errepidea hobetzeko Bizkaiko Foru Aldundiak egin 
600.000 euro inguruko inbertsioa egin zuela, eta 
inbertsio horrekin Abanto Zierbenako Udalak behin 
eta berriz eskatu zuela jarduketa hori, eta, une 
horretatik aurrera, merkantzia arriskutsuen kamioiek 
erabat debekatuta dutela N-634 errepidetik igarotzea, 
Las Carreras parean…” 

 

 Sobre la carretera BI-3794, indica “no es una 
carretera municipal, con lo cual el Ayto no tiene 
competencia para regularla. El Ayto se ha 
coordinado con todos los organismos posibles 
como Depto. de Carreteras de DFB, con Tráfico, 
Ertzaintza  y Petronor para  seguir avanzando en la 
toma de medidas que mejoren el tráfico en la zona 
y a día de hoy se ha realizado la semaforización de 
la N-634, junto a María Auxiliadora, paso regulado 
por semáforo en el paso de peatones cercano al 
hogar de jubilados, estudio detallado del trafico N-
634 para la adecuación de la onda verde 
semafórica en toda la N-634 con el objetivo de 
reducción de velocidad, etc. Recordar que con la 
inversión  de 600.000 euros aprox destinados a la 
mejora de la carretera que cita Bildu, y que realizo 
la Diputación Foral de Bizkaia, el Ayto de Abanto 
ZIerbena solicitó recurrentemente esta actuación y 
que desde ese momento los camiones de 
mercancías peligrosas tienen absolutamente 
prohibido su paso por la N-634 a su paso por Las 
Carreras….” 

 
Osoko bilkurak grabatzeari lotuta Bilduk 

egindako galderei dagokienez: "Ba al dakigu zehatz 
mehatz noiz ezarri ahal izango den sistema hori? 
Noiz?”, honako hau erantzun du: ”2019ko urrian, 
alderdi politiko guztiek mozioa onartu zuten, eta 
esan zuten 2020an osoko bilkurak grabatuko 
zirela. Hortik aurrera, egutegia honako hau izan da: 
2020ko aurrekontua onartu zen otsailean, 2020ko 
aurrekontua 2020ko martxoaren 16an sartu zen 
indarrean, eta, horren ostean, COVID-19aren 
ondorioz, osoko bilkurak telematikoki egin dira 
2020ko martxotik maiatzera bitartean. Horrez gain, 

 En respuesta a las preguntas de Bildu relativas 
a la grabación de los plenos: “¿Se sabe la fecha 
exacta de cuándo se podrá implementar este 
sistema? ¿Cuándo?”, contesta: “en octubre 2019 
se aprueba la moción por todos los partidos 
políticos que venía a decir que en el año 2020 se 
llevaría a cabo la grabación de los plenos. A partir 
de ahí el calendario ha sido el siguiente: 
Aprobación de presupuesto 2020 en el mes de 
febrero. El presupuesto 2020 entra en vigor el 16 
de marzo de 2020. Como consecuencia del COVID-
19,  los plenos se celebran telemáticamente 



abian zegoen kontratazio guztia geldiarazi zen, 
besteak beste, osoko bilkuren grabazioena. Gaur 
bertan, normaltasun berria hasiko da berriro; 
horregatik, gaurko osoko bilkuran, saioak 
grabatzen ari dira. " 

 

durante los meses de marzo a mayo 2020 y 
además se paraliza toda la contratación en marcha, 
entre ella, la de las grabaciones de los plenos. Hoy 
mismo, retoma la nueva normalidad, en el Pleno de 
hoy, ya se están grabando las sesiones.” 

 
Teknologia Parkeari buruz Bilduk egindako 

galderari dagokionez: “zein izan da Revilla-
Vihanedo eremuko harri-lubeten harriak obraren 
barrualdetik eraman beharrean Las Carreras eta 
Murrieta udal-bideetatik eramateko eta Revilla 
eremuko obrara autobidearen gaineko zubia baino 
pixka bat lehenago iristeko arrazoia?” 

 Sobre el Parque Tecnológico, en relación a 
la pregunta de Bildu:” ¿Cuál ha sido la razón para 
que las piedras de las escolleras de la zona 
Revilla-Vihanedo en vez de llevarse por la zona 
interior de la obra se han llevado por camino 
municipal de Las Carreras y Murrieta, 
accediendo a la obra en la zona Revilla poco 
antes del puente sobre la autopista? 

 
Alkateak esan du Jon Cuesta zinegotziak 

Gentzane Carrión Bilduko zinegotziari Lurralde 
Batzordean emandako erantzuna errepikatuko duela, 
eta honako hau adierazi du: “gai puntuala izan zen, 
behin-behineko sarrera bat Murrietako errepide 
mozketari eragiten zion harri-lubetaren obrak ez 
geldiarazteko eta denbora gehiagoz itxita ez 
egoteko". Honako hau gaineratu du: “harri-lubetaren 
lanak lau aste iraun zuen eta duela hiru aste amaitu 
zen.” 

 La Sra. Alcaldesa dice que va a repetir la 
respuesta dada por el concejal Jon Cuesta a la 
concejala de Bildu, Gentzane Carrión, en la 
Comisión de Territorio, indicando que “fue un tema 
puntual, fue una entrada provisional para no 
paralizar las obras de la escollera que afecta al 
corte de carretera de Murrieta y evitar que 
permaneciese cerrada más tiempo”. Añade: “La 
obra de la escollera duro cuatro semanas y ha 
finalizado hace tres semanas.” 

Aztertzeko gai gehiagorik ez dagoenez, 
bederatziak eta hogeita hamazazpi minutu direnean, 
alkate andreak bilkura amaitu dela adierazi du, eta, 
nik, idazkari nagusiak, guztiaren fede ematen dut. 

 Y, no habiendo más asuntos que tratar, la Sra. 
Alcaldesa levanta la sesión, dando por finalizado el 
pleno, siendo las nueve horas y treinta y siete  
minutos, de todo lo cual yo, Secretaria General, 
doy fe. 

 
O.E.  /   Vº. Bº. 

ALKATE-UDALBURUA/ LA ALCALDESA 
Maite Etxebarria Azpiolea 

 LA SECRETARIA GENERAL 
Paula Costas Romero 
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